
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Udenrigsministeren

Dato: 13. juni 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 787

Det fremgår af Ritzaus pressemeddelelse ”Japanske hvalfangere har dræbt

122 drægtige vågehvaler” af 30. maj 2018, at Japan som led i den genoptag-

ne såkaldte videnskabelige fangst af hvaler i Antarktis reservatet i den forløb-

ne sæson fangede 333 vågehvaler. 181 heraf var hunner og 122 af dem var

drægtige. Vil ministeren oplyse, hvordan denne fangst på faglig videnskabelig

baggrund vil kunne påvirke bestandsudviklingen for den aktuelle bestand af

vågehval, og om der fagligt set kan være dyreværnsmæssige problemer set i

relation til fostre og ufødte hvaler, herunder hvor længe disse er om at dø?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Torp (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Trine.Torp@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen

formand
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